



# မှန်သောလမ်း

Posted on April 13, 2012 by thawngno Edit

ကျွန်ုပ်တို့သည် မြေပေါ်တွင် နေထိုင်ရာ လောကအတွက် လောကသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပါသည်။ ထိုအတိုင်း လူအဖြစ် လောကတွင် လည်း မိဘညီအစ်ကိုမောင်နှမနှင့် မြို့ရွာဒေသ အစရှိသည်တို့ကို လည်း ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့်မရှိပါ။ သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကိုးကွယ်ရာကို တောမိမိကိုယ်ပိုင်ရွေးချယ်နိုင်သကဲ့သို့၊ ဘုရားပေးထားသော မဟာအခွင့်အရေးတစ်ရပ်ဖြစ်သည့် လွတ်လပ်စွာရွေးချယ်ပိုင်ခွင့်ကိုလည်း မည်သူကမျှ ချုပ်ချယ်ပိုင်ခွင့်မရှိပါ။ ယနေ့တစ်နေ့နှင့်ပတ်သက်ပြီး ဘာသာတရား များနှင့် ဘုရားများတို့က အကြောင်းအရာများစွာတို့ဖြင့် ကောင်းရာဘုံသို့ ရောက်မည့်လမ်းကို သွန်သင်ကြပါသည်။ ထိုလမ်းများအထဲမှ ကျွန်ုပ်တော်ရှင်လင်းပြတ်သားစွာ ရွေးချယ်လိုက်သောလမ်းတစ်ခုအကြောင်းကို ဖော်ပြလိုပါသည်။

## ဘာနဲ့သွားသွားရောက်သောလမ်း

ကျွန်ုပ်တော်ငယ်စဉ်ကပင် ကြားဖူးသောလမ်းလေးတစ်ခုအကြောင်း ဦးစွာပြောပြချင်ပါသည်။ အိမ်သို့မကြာမကြာ လာတတ်သော ယေဟောဝါခေါ် ကင်းပေါက်စင်အဖွဲ့မှ ဦးလေးကြီးတစ်ဦးရှိပါသည်။ သူ့လာလျှင် ကျွန်ုပ်တော်တို့ မောင်နှမများအလွန်ဝမ်းသာကြပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် မှန်မျိုးစုံပါလာတတ်သည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တော် တို့စားရ ချွံဝမ်းသာကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ကျွန်ုပ်တော်တို့နှင့် မိခင်ကြီးက တော့ထိုဦးလေးကြီးလာလျှင် စိတ်ညစ်ကြရသည်။ အလုပ်မအားသည့်ကြားကပင် အားနာတတ်သော အမိနှင့် အပါးသည် အချိန်ပေး၍ ငါတို့အား ကြားစားရာကို နာယူကြရသောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ အိမ်သို့မကြာမကြာ လာတတ်သော ဦးလေးကြီးသည် တစ်လလည်း မဟုတ်၊ တစ်နှစ်လည်း မကြာကြာ လာသော အခါအဖေ စိတ်မရှည်တော့ပါ။ ဒီလိုနှင့်တစ်နေ့မှာ ဦးလေးကြီးက အဖေကို တရားဟောနေစဉ် အဖေက အသံကျယ်ကြီးဖြင့် - 'ခင်ဗျားတို့ကျွန်ုပ်တော်တို့ဟာ လမ်းတစ်ခုတည်းရဲ့ ပန်းတိုင်ကို ရောက်ဖို့သွားနေကြတယ်။ အချို့ကကားနဲ့၊ အချို့ကလည်းနဲ့၊ အချို့ကကြေလျင်သွားနေကြပေမဲ့ တစ်နေ့တော့ အားလုံးဟာ အဲဒီ ပန်းတိုင်ကို ရောက်မှာပဲ။ ဒါကြောင့် ဘာနဲ့ဘာမှကောင်းတယ်မကောင်းဘူးဟုလာဟောနေလျှင် အစ်ကိုကြီးပင်ပန်းရုံပဲရှိမယ်။ အမြဲတန်း လာလည်နိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ဒီတရားအတွက်ဆိုမလာပါနဲ့၊ ဟုအဖေက ဆိုရာဖီကြီးက 'ဘယ်တော့မှမလာတော့ဘူး' ဟုဆိုလျှင် စိတ်ဆိုးကာ ပြန်သွားပါသည်။

## ယုံသွားဖြစ်စေ၊ မယုံသွားဖြစ်စေ ရောက်သောလမ်း

ကျွန်ုပ်တော်စင်ဂေလီအမှုတော်စတင်ထမ်းဆောင်နေချိန်တွင် အသင်းတော်လူကြီးတစ်ဦးနှင့်တွေ့ဆုံစကားပြောခွင့်ရပါသည်။ သူသည် ဘုရားတရားအလွန်ကိုင်းရှိုင်းပြီး ဘုရားကျောင်းလည်း မှန်မှန်တက်ကာ စိတ်ရင်းစေတနာ အလွန်ကောင်းမွန်သော ဆရာဝန်ကြီးတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါသည်။ သူက ကျွန်ုပ်တော် စင်ဂေလီအမှုတော်ထမ်းဆောင်နေတာကိုလည်း သိရော့ဒီလိုပြောပါတယ်။ 'မင်းကိုပြောချင်တာတစ်ခုရှိတယ်- ဒါပေမဲ့ မပြောတော့ပါဘူး' ဟုစကားအစပျိုးပါသည်။ ကျွန်ုပ်တော်ကလည်း 'ပြောပါဒေါက်တာ ကျွန်ုပ်တော်ကလည်း ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ပြောတာကို လက်ခံပါတယ်' ဟုလည်း ဆိုလိုက်ရော့ မင်းတို့စင်ဂေလီတရားက လွန်တယ်၊ ယေရှုကိုယုံကြည်လက်ခံဖို့အ တင်းလိုက်ပြောနေကြတယ်၊ ယေရှုကားတိုင်ထက်မှာ အသေခံခြင်းဟာ ပထမ အာဒံရဲ့ အပြစ်တွေ အားလုံးကို နောက်ဆုံးအာဒံဖြစ်တဲ့ ယေရှုကယုတ်လိုက်ပြီး ဖြစ်တဲ့အတွက် လူသားအားလုံး ငရဲသွားစရာမလိုတော့ဘူး။ ဒါကြောင့် မင်းတို့အမှန်ပြောရမဲ့ စင်ဂေလီသတင်းစကားက ခင်ဗျားတို့အားလုံး ငရဲမှလွတ်မြောက်သွားပြီ၊ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ယေရှုက ခင်ဗျားတို့အပြစ်ရဲ့ ကိုယ်စား အသေခံကာ ကယ်တင်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်လို့ဆိုတာကို ပြောရမှာဖြစ်တယ်။ ယေရှုကိုယုံကြည်ဖို့ ပြောစရာမလိုဘူး' ဟုဆိုပြန်ပါသည်။

## ဘာသာတူပြီး ယုံကြည်မှုမတူသောလမ်း

ကျွန်ုပ်တော်တို့သမ္မာကျမ်းစာသင်ကြားရာနေ့တွင် ဆရာကြီးမှ ပြောပြသော အကြောင်းအရာဖြစ်ပါသည်။ သူ သည် ဘာသာရေးဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုသို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခွင့်ရရှိခဲ့ပါသည်။ ထိုဆွေးနွေးပွဲတွင် မယုံကြည်သူ သာ ဘာပတ်ကြီးမှ ပြောပြပေးပါသည်။ 'ခရစ်ယာန်တို့ရဲ့ သမ္မာကျမ်း အဆိုအရ ယေရှုအားဖြင့်သာ လျှင်လူသားတိုင်း ကောင်းကင်ဘုံသို့ ရောက်နိုင်သည်ဟု ဆိုပါသည်။ လူကောင်းလူတော်များရောက်ကောင်းကင် ဘုံသို့မရောက်နိုင်ဘူးလား၊ ဥပမာ- ဂန္ဓိတို့လိုလူမျိုးတွေပေါ့၊ ဟုမေးလျှင် ကျမ်းစာကျောင်းတစ်ခုမှ ဆရာမကြီးက ထပ်ပြီး 'ယေရှုရဲ့ တောင်ပေါ်ဒေသနာ အရ သူတို့ဟာ လည်းကောင်းကင်ဘုံသို့ ရောက်နိုင်ပါတယ်' ဟုဖြေပါသည်။ ထိုအခါ သာဘာပတ်ကြီးက 'အထက်ပါအကြောင်းအရာကို မည်သူကထပ်ပြီး ဆွေးနွေးချင်ပါသေးသလဲ' ဟုအခွင့်ပေးသည့်အတွက် ဆရာ ကထပ်ပြီး 'ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ဆရာကြီးဘီလီဂရော့နဲ့ရဲ့ သားမြန်မာပြည်ကိုလာသွားပါတယ်။ ဆရာကြီးဘီလီဂရော့နဲ့ ဟာဒေါက်တာဘွဲ့ (၁၂) ခုရသလို ဘုရားသားစစ်ကြီးတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တော်ဟာ ဆရာကြီးဘီလီဂရော့ ဟန်ရဲ့ သားဖြစ်သည့်အတွက် ဘုရားမြေးဆိုပြီး အလိုအလျောက် ကောင်းကင်ဘုံသို့မရောက်နိုင်ပါဘူး။ ကျွန်ုပ်တော် ကိုယ်တိုင်ကလည်း ယေရှုကို လက်ခံဖို့လိုအပ်ပါတယ်ဟု ဆိုခဲ့ပါတယ်' ဟုပြောပါသည်။ ထိုအခါ သာဘာပတ်ကြီးက 'ခရစ်ယာန်ဘာသာတွင် ဘာသာတူကြသော်လည်း ယုံကြည်မှုနှစ်မျိုးကွဲနေပါလားဟု မှတ်ချက်ချခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။ ယနေ့မြန်မာပြည်ရှိ ခရစ်ယာန်အများစုသည် လမ်းအားလုံးကောင်းရာဘုံသို့ ရောက်သည်ဆိုသည့် လစ်ဘရယ်ဝါဒကို အများစုလက်ခံထားကြပါသည်။

## ဘာသာတရားများ၏လမ်း

ဘာသာတရားအားလုံးတူညီသော အခြေခံတိုင်ကြားပေးလျက် အားလုံးသောလမ်းက တစ်ခုတည်းသော ပန်းတိုင်ကို ရောက်စေသည်ဟု သော အယူဝါဒသည် လူအများလက်ခံသော တရားလမ်းဖြစ်ပြီး ယေရှုအားဖြင့်သာ ဆိုသောလမ်းကို တော့အမြင်ကျဉ်းမြောင်းသည့် လမ်းဟုဆိုကြပါသည်။ ဘုရားဆိုင်ရာ သွန်သင်မှုကို ကြည့်လျှင် အလွှာမှတစ်ပါး အခြားသော ဘုရားမရှိ၊ ခရစ်ယာန်က သုံးပါးတစ်ဆူဘုရား၊ ဟိန္ဒူနှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာက ဘုရားများစွာရှိ သည်ဟု သွန်သင်ပါသည်။ တရားသဘောကို ပြန်ကြည့်တော့ ကျွန်ုပ်တို့က ယေရှုအားဖြင့်သာ လျှင် လူသားတိုင်း ကောင်းရာဘုံသို့ ရောက်နိုင်ပြီး ယေရှု၏ မကူညီမှုအားဖြင့်သာ လျှင် ပညတ်တို့ကို စံနှုန်းထက် ကျော်လွန်စွာ ကျင့်နိုင် မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တော်ဘာသာတရားအားလုံးက မိမိကိုယ်တိုင်ကြီးစားကျင့်ကြံအားထုတ်ရမည်ဖြစ် ပြီးမိမိပြုသောကောင်းမှု/မကောင်းမှုတို့ကို မိမိကိုယ်တိုင် တမလွန်တွင် ရိပ်သိမ်းရမည်ဖြစ်သည်။ မည်သူကမျှ ကယ် တင်ပေးလို့မရပါ။ ကောင်းတာလုပ်ရင် ကောင်းရာဘုံသို့ ဖြစ်ပါသည်။ မှတ်သားစရာတစ်ခုအနေဖြင့် သာသနာပလူ တို့သည် ယေရှု၏ လူသားတိုင်းကယ်တင်ခြင်း သို့ရောက်ရန်အတွက် ပြုပေးသောကောင်းမှုကို တော့လက်မခံကြပါ။ မည်သူကမျှ ကိုယ်စားပြုပေးလို့မရဟု ဆိုကြသော်လည်း ကွယ်လွန်ပြီး သူ့အတွက် ရည်စူးပြီး ကောင်းရာဘုံသို့ ရောက်ရန် ရည်ရွယ်၍ ပြုပေးကြသည့် လူလူခြင်း ပြုပေးသောကောင်းမှုကို တော့လက်ခံယုံကြည်ကြခြင်းပင် ဖြစ်ပါ သည်။

## လမ်းပြလိုအပ်သောလမ်း

လမ်းအားလုံးရောမမြို့ သို့ရောက်သည်ဟု အလွယ်ဆိုတတ်ကြပေမယ့် တမလွန်ခရီးသည်မျက်မြင်ရသောရော မမြို့ သို့သွားရာလမ်းနှင့် လုံးဝမတူပါ။ သင်လုံးဝမရောက်မှ သောအရပ်သို့ လမ်းပြမြေပုံကို ကြည့်ပြီး ရောက်နိုင် သည်ဆိုပါက ကမ္ဘာပေါ်တွင် လမ်းပြ ဆိုသည့် အလုပ်လုံးဝရှိတော့မည်မဟုတ်ပါ။ မျက်မြင်ရသောလောကကြီး၌ ပင်လမ်းပြသူလိုအပ်လျှင် မျက်မြင်မရသော တမလွန်ခရီးအတွက် အာဘုံ ဆိုဖွယ်ရာရှိပါမည်နည်း။

ကျွန်ုပ်တော်အိမ်ကို ဘယ်လမ်းဖြင့် သွားရပြီး ကျွန်ုပ်တော်အိမ်မှာ ဘာတွေရှိတယ်ဆိုတာကို သင်သင်သိနိုင်ပါသလား? သို့သော် ကျွန်ုပ်တော်အိမ်ကို ဘယ်သို့သွားရပြီး အိမ်မှာ ဘာတွေရှိသည်ကို ကျွန်ုပ်တော်သာပင် အသိဆုံးအိမ်ရှင် တော်ပြုသောလမ်းနှင့် ပြောပြခြင်းအားဖြင့်သာ လျှင် တိကျစွာ သိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ထိုနည်းတူပင် တမလွန် ကမ္ဘာအကြောင်းကို တမလွန် ကမ္ဘာမှလာသော အရှင်မှသာ လျှင် အတိအကျ ပြောနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ သေပြီး ဘယ်ကိုရောက် မည်ဆိုတာ သေသောအခါမှာသာ အတိအကျ သိနိုင်မည်မို့ သေခြင်းတရားကို အောင်မြင်သော သေခင်ပြုသောလမ်းမှသာ လျှင် စိတ်ချနိုင်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ သောအရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူကမ္ဘာ သမိုင်းတွင် ယေရှုတစ်ပါးတည်းသာ လျှင်ပေါ်ထွန်းခဲ့ပါသည်။

လူတို့သည် ပစ္စည်းတစ်ခုကို ဝယ်ယူရာတွင် အတုနှင့် အစစ်ကို သေခြာခွဲခြားပြီး ထိုပစ္စည်းများ ထိုမှအာမခံချက် ရှိသောပစ္စည်းမျိုးကိုသာ လျှင်ရွေးချယ် ဝယ်ယူတတ်ပေမဲ့ မိမိတမလွန်အတွက် လမ်းပြမည့်အရှင်ကို တော့ထိုကဲ့သို့ ရွေးချယ်တတ်ကြဖို့ သမ္မာသတိမရှိ၊ ဉာဏ်အလင်းကွယ်နေတတ်ကြသည်။ မာရ်နတ်သည် သူတို့၏ ဉာဏ်မျက်စိ ကို ကွယ်စေပြီး။

## ငါသည်လမ်းခရီးဖြစ်၏

'ယေရှုက ငါသည်လမ်းခရီး၊ သမ္မာတရား၊ အသက်ဖြစ်၏' ဟုဆိုထားပါသည်။ ယေရှုက ငါသည်လမ်းခရီးတစ် ခုဟု ဆိုထားသောကြောင့် ယေရှု သည်လူသားတိုင်း ဘုရားထံတော်သို့ ရောက်ရန် တစ်ခုတည်းသောလမ်းဖြစ်ပါ သည်။ အမှန်တရားဟုဆိုသော အကြောင်းအရာ အချို့တို့သည် အချိန်အခါတစ်ခု၊ လူမျိုးတစ်မျိုးအတွက် သာမှန်သော်လည်း ခေတ်ကာလပြောင်းလဲ တိုးတက်လာသောအခါ မမှန်တော့ကြောင်း တွေ့ရပါသည်။ 'သမ္မာတရား' ဆို သည်မှာ လူသားတိုင်း၊ နေရာတိုင်း၊ အချိန်အခါတိုင်း အတွက် အမှန်တရားဖြစ်သည်ဟု အဓိပ္ပာယ်ရပါသည်။ 'အသက်' ဆိုသည်မှာ 'ထာဝရအသက်' ကိုဆိုလိုပြီး ထာဝရမျက်စိခြင်း တည်းဟူသော အပါယင်ရဲမှလွတ်မြောက် ခြင်းကိုဆိုပါသည်။

ထို့ကြောင့် ယေရှုသည်လူသားတိုင်းတို့၏ အပါယင်ရဲမှလွတ်မြောက်ရာ တစ်ခုတည်းသောလမ်း ဖြစ်ပြီး၊ ထိုလမ်းခရီးသည်လည်း လူသားတိုင်း၊ နေရာတိုင်း၊ အချိန်အခါတိုင်း အတွက် အမှန်တရားဖြစ်ပါ သည်။ ယေရှုသည် ကျွန်ုပ်တို့၏လမ်းခရီးဖြစ်သကဲ့သို့ လူသားတိုင်းရွေးချယ်ထိုက်သော ခိုင်လုံစိတ်ချရာအာမခံချက် ရှိသောလမ်းဖြစ်ပါသည်။ လူသားတိုင်းယေရှုတည်း ဟူသော မှန်သောလမ်းကို ရွေးချယ်နိုင်ကြပါစေ။